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Nyomtatott és online sajtó 
 

Potápi Árpád János: a magyar jövőt a magyar gyermekek jelentik 
2024. október 16. – MTI, Magyar Hírlap, Vasárnap.hu, HírTV, Vajma.info, Ma7.sk, 

PannonRTV 

A magyar jövőt a magyar gyermekek jelentik - mondta a Miniszterelnökség nemzetpolitikáért 

felelős államtitkára szerdán Budapesten, egy külhoni gyermekpszichológusoknak szervezett 

képzés megnyitóján. Potápi Árpád János a nemzetpolitikai államtitkárság és a Bethesda 

Gyermekkórház háromnapos konferenciájának megnyitóján rámutatott: "ha nincsenek 

gyermekek, nincsenek fiatalok, akkor nincsen folytatás". Ezért az a legfontosabb, hogy a 

gyermekeinknek tudjunk segítséget nyújtani, biztonságban tudjuk őket, nevelni tudjuk őket, 

valamint adjunk nekik tudást és lehetőségeket - tette hozzá. Az államtitkár emellett a 

mentálhigiénés egészség jelentőségét is hangsúlyozta. A rendezvényt Potápi Árpád János jó 

alkalomnak nevezte arra, hogy ismerkedjenek egymással a Kárpát-medencei 

gyermekpszichológusok és közösséggé tudjanak alakulni. Az emberi kapcsolatok és a nemzet 

különböző szintjén a hálózatok létrejötte legalább annyira fontos, mint a szakmai konzultáció 

- hangsúlyozta. Szólt arról is: az elmúlt években a kormány sokat tett azért, hogy a magyar 

egészségügy vívmányait Kárpát-medencei szinten, a határokon túl is továbbadják. 

 

Potápi: A Pannon RTV a Kárpát-medencei magyar médiahálózat egyik alappillére 
2024. október 17. – PannonRTV 

A Kárpát-medencei magyar médiatér és annak részeként a Pannon RTV helyzetéről is 

egyeztetett Potápi Árpád János magyar nemzetpolitikáért felelős államtitkár és Bodzsoni 

István az intézmény igazgatója szerdán Budapesten. Az elmúlt években nagyon sokat tettünk 

azért, hogy egységes Kárpát-Medencéről, egységes nemzetről tudjunk beszélni - nyilatkozta a 

Pannon RTV-nek Potápi Árpád János magyar nemzetpolitikáért felelős államtitkár. A politikus 

elmondta, hogy a nemzetegyesítés egy sikeres vállalás, amelynek a kárpát-medencei magyar 

médiahálózat összekapcsolása is fontos része. Kiemelte, hogy ennek alappillére a Pannon RTV. 

Szavai szerint voltak és vannak olyan, az össz magyarságot is érintő problémák, amelyről nem 

szerezhettünk volna tudomást a médiaház munkája nélkül. Méltatta a migrációs nyomás során 

végzett tevékenységet. Szavai szerint a szabadkaiak sokszor sokkal többet vállalnak mint ami 

egy vidéki médiaközpont feladata lenne. Közös érdekünk, hogy ez megmaradjon - hangsúlyozta 

az államtitkár. 
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https://www.magyarhirlap.hu/belfold/20241016-a-magyar-jovot-a-magyar-gyermekek-jelentik
https://pannonrtv.com/rovatok/politika/potapi-pannon-rtv-karpat-medencei-magyar-mediahalozat-egyik-alappillere
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Kalmár Ferenc: Áprily Lajos életművével feltette Brassót a magyar irodalom 

térképére 
2024. október 16. – MTI, Krónika 

Áprily Lajos életművével feltette Brassót a magyar és az európai irodalom térképére, a költő 

megérdemelt egy szobrot szülővárosában – mondta az MTI-nek Kalmár Ferenc, a Külgazdasági 

és Külügyminisztérium Magyarország szomszédságpolitikájának fejlesztéséért felelős 

miniszteri biztos, aki a költő szobrának avatóján vett részt szerdán az erdélyi városban. A költő 

szobra az Áprily Lajos Főgimnáziumban kapott helyet, mely 1990-es újraindulásakor vette fel 

a városban született költő nevét. Kalmár Ferenc azt MTI-nek elmondta, hogy a 

háromnemzetiségű városban mindegyik etnikumnak megvan a nagy szülöttje: a szászoknak 

Johannes Honterus humanista polihisztor, a románoknak Stefan Octavian Josif költő és a 

magyaroknak Áprily Lajos. A brassói születésű politikus közölte: az avatóünnepségen mondott 

beszédében különleges alkalomnak nevezte a szoborállítást. Hangsúlyozta: „a szobor a 

mozdulatlan érték a változó világban, mércévé válik”, magában hordozza a magyar kultúra 

egyediségét, gazdagságát. Beszédében a fejszobor készítőjére, Blaskó János Munkácsy Mihály-

díjas szobrászra utalva közölte: az alkalomból két művészet előtt tisztelegnek, ünneplik a 

szoborba öntött költőt és az őt megformázó szobrászt, a múltat és a jelent. 

  
Kelemen Hunor: Románia súlyos problémái nem Magyarországgal kapcsolatosak 
2024. október 16. – maszol.ro 

Kelemen Hunor azt reméli, hogy államfőjelöltsége csökkenti a magyarok és románok közötti 

szakadékot. „Aki egy olyan elnököt szeretne, aki a polgárokért van, az egyértelműen az én 

profilomba illik” - mondta egyebek mellett az RMDSZ elnöke a HotNews.ro HotSpot című 

politikai podcast műsorában. „Romániának három kormánykoalíciós lehetősége van a 

december 1-jei parlamenti választások után: PSD-PNL-USR, PSD-PNL-RMDSZ vagy PNL-

USR-RMDSZ, mivel mindegyik párt elutasítja az AUR-ral való szövetséget” – fogalmazott az 

RMDSZ-elnök. A jelenlegi koalíció vezetőinek nyilvánosság előtt vitáiról, kölcsönös vádjairól 

Kelemen Hunor azt mondta, amit csinálnak az „súlyosan káros az egészségre”. A politikus 

cáfolta azokat az értesüléseket, miszerint az RMDSZ már tárgyal a kormányzati 

szerepvállalásról, s egyik célja az energiaügyi minisztérium vezetése. „Nem tárgyalunk 

semmiről a választások előtt. Nem tárgyaltunk sem a kormányba való belépésről, sem 

pozíciókról” - szögezte le Kelemen Hunor.  

 

Referendumig juthat a székelyhídi polgármesteri tisztség 
2024. október 16. – maszol.ro, Krónika 

Szerdára várták, hogy a margittai bíróság döntést hozzon a székelyhídi polgármesterválasztás 

ügyében, de egyelőre még nem vitatták meg az újraválasztott Béres Csaba mandátumának 

igazolását megóvó keresetet. Ezt a választáson szoros párharcban alulmaradt Erdélyi Magyar 

Szövetség (EMSZ) és jelölje, Boros Dávid kezdeményezte. Emlékezetes ugyanis, hogy a júniusi 
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https://kronikaonline.ro/erdelyi-hirek/szobrot-avattak-brassoban-aprily-lajosnak
https://kronikaonline.ro/erdelyi-hirek/szobrot-avattak-brassoban-aprily-lajosnak
https://maszol.ro/belfold/Kelemen-Hunor-Romania-sulyos-problemai-nem-Magyarorszaggal-kapcsolatosak
https://maszol.ro/belfold/Referendumig-juthat-a-szekelyhidi-polgarmesteri-tisztseg
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helyhatósági választások során először őt hirdették ki győztesnek, majd a szavazatok 

újraszámolását követően már a regnáló városvezető nyert egy szavazat különbséggel. Az esetet 

több óvás követett és a történet azóta sem zárult le. Párhuzamosan több eljárás zajlik az ügyben, 

ezek egyike az, ami Béres mandátumának igazolására vonatkozik. Ezt a margittai bíróságon 

óvta meg az EMSZ választási csalás miatt. Csomortányi István, az EMSZ vezetője a Maszol 

megkeresésre közölte, hogy ebben az ügyben október 21-ig mindenképp jogerős döntést kell 

hozni. Amennyiben a bíróság helyt ad a keresetüknek, akkor Béres nem kapja meg az újabb 

mandátumot és új választást kell kiírjanak a Bihar megyei kisvárosban. 

 

Családpolitika ellenszélben – ami a magyaroknak jó, a románoknak sem árt 
2024. október 16. – maszol.ro 

Szomorúak a demográfiai mutatók Romániában: 2020-ban az elmúlt évszázadra számolva 

született a legkevesebb gyermek, 2021-ben az elmúlt 130 évre, 2023 első felében pedig az 

elmúlt 145 évre számolva. Az előrejelzések szerint 10 évente egymillió embert veszít az ország. 

A politikai pártok közös ügyként kellene kezeljék a demográfiai problémákat, szögezte le a 

Maszol megkeresésére Csép Andrea, a parlament munkaügyi és szociális védelmi 

bizottságának alelnöke. Az RMDSZ szakpolitikusa kifejtette, gyakran hiába hangoztatják, hogy 

a következő időszakban sokkal nagyobb hangsúlyt kell fektetni a polgárok problémáira, a 

román többség nem igazán partner ebben. „Sok téma nem kap megfelelő figyelmet a 

parlamenti vitákban, akadályozzák a reformok végrehajtását. A kijelentés szintjén történő 

téma-megközelítés nem jelent valós partnerséget. Azt is látnunk kell, nem minden esetben 

sikerül megtalálni a politikai támogatást a törvény-kezdeményezéseinkhez” – szögezte le a 

képviselő. 

 

Kolozs megye: két képviselői és egy szenátori mandátumban reménykedik az 

RMDSZ 
2024. október 16. – maszol.ro 

Két képviselői és egy szenátori mandátum elnyerésében reménykedik a Kolozs megyei RMDSZ 

az idei parlamenti választásokon. A megyei szervezet szerdán délben nyújtotta be parlamenti 

listáit a megyei választási irodához. Csoma Botond képviselő és képviselőjelölt a célkitűzéseket 

ismertette, és elmondta, hogy nem titkolt cél, hogy az RMDSZ kormányra kerüljön. Benyújtotta 

szerdán a RMDSZ Kolozs megyei szervezete a parlamenti választási listáit a megyei választási 

irodához. A képviselőjelölti lista első helyén Csoma Botond képviselő szerepel, a második 

helyen Szilágyi Dóra Emese, aki az ifjúságot képviselné, a szenátori lista befutóhelyén pedig a 

jelenlegi alprefektus, Tasnádi István Szilárd. Szilágyi Dóra a Szövetségi Állandó Tanács múlt 

heti döntése értelmében került a megyei képviselőjelölti lista második helyére. A jelöltlisták 

iktatása után Csoma Botond képviselő elmondta, úgy véli, jó csapattal vágnak neki a 

parlamenti választásoknak, és reméli, hogy sikerül idén Kolozs megyében két képviselői 

mandátumot és egy szenátorit megszerezni a mostani egy-egy helyhez képest. 
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https://maszol.ro/belfold/Csaladpolitika-ellenszelben-ami-a-magyaroknak-jo-a-romanoknak-sem-art
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Most már biztos: ők indulnak a szenátori és képviselői mandátumokért  
2024. október 16. – székelyhon.ro 

Benyújtották a parlamenti választásokon való induláshoz szükséges dokumentációkat a 

Hargita megyei szenátor- és képviselőjelöltek a Hargita Megyei Területi Választási Iroda 

székhelyén szerdán. „A Hargita megyei csapat ezennel hivatalosan is bejelentkezett a 

parlamenti megmérettetésre. Az RMDSZ felkészült, tapasztalt csapattal áll a választók elé, és 

kérjük a szavazatukat a parlamenti választásokra december elsejére” – fordult a sajtón 

keresztül a választókhoz egy szerda reggeli közös sajtótájékoztatón Barti Tihamér, az RMDSZ 

Gyergyószéki Szervezetének elnöke. Ami a szenátori helyet illeti, a jelenleg is mandátumát töltő 

politikus, Antal István Lóránt jelentkezett, hogy újrázna Udvarhelyszékről. „Az elmúlt négy 

évünk is arról szólt, hogy folyamatos kapcsolatban voltunk a lakossággal, hiszen így tudtunk a 

problémákra olyan megoldásokkal előrukkolni és olyan törvénykezdeményezésekbe belevágni, 

amelyek az emberek érdekeit szolgálják” . 

 

Volt magyar alpolgármestert neveztek ki Kolozs megye új alprefektusává 
2024. október 16. – Krónika 

Buzás-Fekete Máriát, Bánffyhunyad alpolgármesterét nevezte ki szerdán a kormány Kolozs 

megye új alprefektusává a korábban lemondott Tasnádi István Szilárd helyére – írta online 

kiadásában a Szabadság napilap szerdán. Hírösszefoglaló 2024. október 16., 18:11 Buzás-

Fekete Mária alprefektusi kinevezését az RMDSZ Kolozs megyei szervezete is megerősítette 

Facebook-oldalán, ahol jó munkát kívánt a feladathoz. A korábban prefektusi, majd 

alprefektusi tisztséget is betöltő Tasnádi István Szilárd azért mondott le, mivel szenátornak 

jelölteti magát a decemberi romániai parlamenti választásokon – közölte az MTI. Buzás-Fekete 

Mária nyolc évig volt Bánffyhunyad alpolgármestere, ahol többek között kényes helyzetekkel is 

meg kellett küzdenie, például a magyar állami támogatással épült református óvoda ügyével, 

melyből egyes román pártok etnikai konfliktust próbáltak gerjeszteni. Csoma Botond, az 

RMDSZ Kolozs megyei szervezetének elnöke a Szabadságnak úgy nyilatkozott, hogy a 

bánffyhunyadi politikusnak nagy tapasztalata van a közigazgatásban, ezért esett rá a választás. 

Buzás-Fekete Mária a lapnak nyilatkozva megtisztelőnek nevezte a felkérést.  

 

Győzzön a józan ész! Vigyük vissza a bánsági magyarok hangját a parlamentbe! 
2024. október 16. – Nyugati Jelen 

A Romániai Magyar Demokrata Szövetség Temes megyei szervezete október 15-én, kedden 

iktatta be a képviselő- és szenátorjelölti listáit. A listákon egyaránt helyet kaptak a bánsági 

magyar közösség tapasztalt szereplői és a lelkes ifjúság képviselői is. A képviselői listát a megyei 

szervezet elnöke, Molnár András ügyvéd, volt alprefektus nyitja, akit Sipos Ilona, Kádár 

György, Tamási Emese, Kaba Gábor, Demeter Zsolt, Şargan József, Dénes Ildikó, Kiss Zsolt, 

Virág Eduárd, Pongrácz Sándor, Molnár Attila és Ienei Csaba követ. A szenátori listát Ihász 

János nyitja, őt követi Farkas Imre, Păștean Erika, Halász Ferenc, Kapor Éva és Kapor 

Antonius. „Iktattuk parlamenti jelöltlistáinkat. Az RMDSZ Temes Megyei Szervezete által 

javasolt jelöltek egytől egyig bánsági emberek. Ugyanaz az értékrendünk, ugyanazokért az 
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eszmékért küzdünk. Célunk, hogy megismételjük az önkormányzati választásokon elért jó 

eredményeket, és mandátumot szerezzünk” – jelentette ki Molnár András. 

 

Gyergyószentmiklós nyitja a sort: csütörtökön iktatják be az új polgármestert  
2024. október 16. – székelyhon.ro 

Csütörtökön délután iktatják be Nagy Zoltánt Gyergyószentmiklós polgármesteri tisztségébe – 

ezzel tulajdonképpen Gyergyószentmiklós nyitja a beiktatások sorát Hargita megyében, 

legalábbis a nagyobb városok tekintetében. A beiktatása előtt egy nappal jelentette be Nagy 

Zoltán a nagyzoltan.info címen elérhető honlapot, amelynek egyik fontos célja, hogy legyen egy 

felület, ahol jelezhetik közösségi szerepvállalási szándékukat azok, akik Gyergyószentmiklós 

közéletében valamilyen feladatot vállalnának. Magánszemélyek és civil szervezetek 

jelentkezését is várja, akik és amelyek akár közös tervek megálmodásában vennének részt, 

különféle közösségi projektekben vállalnának partnerséget, vagy önkéntesként 

kapcsolódnának be ezek megvalósításába. Nagy leszögezte, hogy a következő időszakban nagy 

figyelmet fordít a közösségépítésre, annak érdekében, hogy 2032-re, a település első írásos 

említésének 700. évfordulójára „Gyergyószentmiklós olyan város legyen, amilyenre 

mindannyian vágyunk”. 

 

Megnyitották a szentgyörgyi terelőutat – Nem engedélyezték a kétnyelvű 

táblákat rajta 
2024. október 16. – maszol.ro, székelyhon.ro 

„Százezer okunk van arra, hogy örüljünk, hiszen havonta százezer autóval kevesebb jön majd 

be Sepsiszentgyörgyre, ennyi terhet vesz le a városi forgalomról a szerdán megnyílt a terelőút” 

– fogalmazta meg Antal Árpád az újonnan megnyitott körgyűrűn tartott sajtótájékoztatón. A 

polgármester ugyanakkor bírálta a „milicistákat”, amiért megakadályozták a kétnyelvű táblák 

kihelyezését. „Eljön a pillanat amikor a jelenlegi táblákat lecseréljük” – mondta. A 

polgármester elmondta: a közlekedésügyi minisztérium és személy szerint a miniszter is 

támogatta a sepsiszentgyörgyi kezdeményezést, hogy az elkerülőúton legyen kétnyelvű a 

feliratozás, ám „vannak még milicisták a belügyminisztériumban”, akik ezt megakadályozták. 

Antal Árpád magyarázata szerint a közlekedésügyi minisztérium pozitívan véleményezte, a 

megrendelő Út és Hídügyi Igazgatóság (CNAIR) tervében is kétnyelvű táblák szerepeltek, ám 

a belügyminisztérium közlekedési osztálya nem hagyta ezt jóvá. 

 

Kártérítés járhat a román érettségin elbukó magyar diákoknak 
2024. október 16. – maszol.ro, székelyhon.ro 

Szerdán kora délután Borboly Csaba, Hargita Megye Tanácsának elnöke, Demeter Levente, 

főtanfelügyelő és Szikszai Tamás, ügyvéd a román nyelvű érettségi tanulságairól számolt be. 

Borboly Csaba bemutatta Hargita Megye Tanácsának az elmúlt tíz évben a magyar anyanyelvű 

tanulók román nyelvtanulását elősegítő törekvéseit, kiemelve, hogy bár történtek 

változtatások, egyik sem hozta meg a kívánt eredményeket. „Problémát jelent, hogy nincs 
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különbségtétel az államnyelv kisebbségi és anyanyelvi környezetben való oktatása között sem 

a tantervek, sem a tankönyvek szintjén, ami emberi jogi szempontból teljes mértékben 

diszkriminatív, és nincs összhangban sem a romániai, sem pedig az európai törvénykezés 

esélyegyenlőséget garantáló előírásaival. Szét kellene választani a román nyelv és irodalom 

oktatását: kétharmadrészt a tananyagot tanítanák, egyharmadrészt pedig úgy oktatnák a 

román nyelvet, mint az idegen nyelvet” – hangzott el.  

                     
„Levelekbe fojtaná” a nyelvtörvény szigorítását Mózes Szabolcs 
2024. október 16. – Új Szó 

Levelekkel árasztaná el a államnyelvtörvény tervezett szigorítása miatt a kulturális 

minisztériumot Mózes Szabolcs, a Magyar Szövetség korábbi elnökségi tagja. Megfogalmazott 

néhány javaslatot is: a levélírók a törvény megszüntetését is kérhetik a Martina Šimkovičová 

vezette kulturális tárcától. Néhány konkrét javaslattal és levélmintával is segíti azokat, akik be 

akarnak kapcsolódni az akciójába. Az egyik javaslata az, hogy a minisztérium kezdeményezze 

az államnyelvtörvény eltörlését, mivel az teljesen felesleges. A javaslatok és a levélminták is 

megtalálhatóak a bejegyzésében. 

 

Hunčík: Miért nem tiltakozik a magyar kormány a nyelvtörvény szigorítása miatt? 
2024. október 16. – Új Szó 

A Bázis – Magyar Irodalmi és Művészeti Egyesület hétvégi fesztiválján Pozsonyban Hunčík 

Péter vehette át a Senior Auctor díjat. Az elismerésben olyan szerzők részesülhetnek, akiknek 

első kötete 50 éves koruk után jelent meg. Az írót, pszichiátert, publicistát egyebek mellett a 

kulturális minisztérium aktuális lépéseiről, így a nyelvtörvény szigorításáról is kérdezte az Új 

Szó. “Állítólag egyre jobb a viszony Robert Fico szlovák és Orbán Viktor magyar miniszterelnök 

között. (…) Tudja, ilyenkor el szoktam azon gondolkodni, hogy miért nem jön Pozsonyba valaki 

Pestről, vagy miért nem érkezik a magyar kormány részéről valamilyen hivatalos tiltakozás” – 

hangsúlyozta válaszában, hozzátéve, hogy jelenleg olyan kisebbségi párt nincs, amely 

érdemben befolyással tudna lenni a szlovák társadalom történéseire. 

 

Az SaS képtelenségnek tartja a kulturális tárca által kidolgozott nyelvtörvényt 
2024. október 16. – Felvidék.ma, Új Szó, Bumm.sk 

Az ellenzéki SaS szerint képtelenség a kulturális minisztérium által kidolgozott nyelvtörvény, 

és nem támogatja azt a szándékot, hogy bírságot szabjanak ki azokra a jogi és természetes 

személyekre, akik nem a kodifikált szlovák nyelvet használják. A párt szerint a törvény a 

magyar kisebbség ellen irányul, és az 1990-es évekbe rántja vissza Szlovákiát – mondták 

szerdai sajtótájékoztatójukon az SaS képviselői. Simon Zsolt, a Magyar Fórum (Maďarské 

Fórum) elnöke, az SaS-szel közös Pravicový blok egyik létrehozója is kritizálta a tervet. Úgy 

véli, a tervezett szabályozás nemcsak a kulturális minisztérium, hanem a kormány szándéka is, 

ami fokozza a közösségek közötti feszültséget. 
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Dél-Morvaországban tanácskozott a Csallóközi Városok és Falvak Társulása 
2024. október 16. – Új Szó 

A Galileo Corporation meghívására a Csallóközi Városok és Falvak Társulása (CsVFT) októberi 

kongresszusát a csehországi Mikulovban tartotta. A csallóközi régió fejlődését szem előtt tartó, 

polgármestereket és szervezeteket tömörítő társulás a határokon átívelő partnerségi és 

pályázati munka érdekében találkozott a csehországi partnerszervezetekkel. Balódi László, a 

CsVFT elnöke nyitóbeszédében elmondta, azért jók az ilyen találkozók, mert a polgármesterek 

problémáit igazán csak a polgármesterek értik meg, átérzik egymás helyzetét, tanácsot tudnak 

adni egymásnak az egyes helyzetek megoldására. A közgyűlésen szó esett a küszöbön álló 

nemzetközi, határon átívelő pályázati lehetőségekről, a Nagyszombat megyei támogatásokról, 

valamint a közbeszerzési eljárások megváltozásáról, melyek kihatnak az önkormányzatok 

munkájára. Felmerült az építkezési törvény módosulása is, amely megnehezítheti a polgárok 

mindennapjait. 

 

Mi jellemzi leginkább a szlovákiai magyar egyetemistákat? - Ilyen volt az 

Impulzus műhelykonferenciája 
2024. október 16. – Ma7.sk 

2024. október 12-én, szombaton került sor az Impulzus Társulás tudományos 

műhelykonferenciájára Budapesten, az MTA Domus ’Collegium Hungaricum’ Vendégházban. 

Bencze Dávid, a TéKa megválasztott új elnökeként ismertette terveit, vagyis hogyan is képzeli 

el a szervezet további működését. Három fontos alappillért emelt ki: a folytonosságot, a 

csapatépítést és a nagyobb médiafigyelmet. Hozzátette, az egyik kiemelt cél, hogy a felvidéki 

fiatalok tudatosítsák a kutatómunka jelentőségét. A műhelykonferencia fontos részét képezte 

az a kerekasztal-beszélgetés, amelynek egyik kiemelt célja az Impulzus keretében megvalósuló 

kutatás megvitatása volt a szlovákiai magyar egyetemisták mélyelemzéséről. A kiadvány egyik 

fő célja lesz a szlovákiai magyar egyetemisták nemzeti identitás-változásainak a vizsgálata. 

 

Nem zár be az Artis Centrum, megyei támogatással folytathatja áldásos munkáját 
2024. október 16. – Ma7.sk, Új Szó 

Az Artis Centrum korai fejlesztő és terápiás központ legfőbb célja az, hogy a gyermekek az 

anyanyelvükön kapjanak olyan fejlesztést, amely kellőképpen felkészíti őket az óvodai és 

iskolai kihívásokra. Szlovákiában 2015-ben elsőként jött létre ez a központ, ahol egy szakmai 

csapat (gyógypedagógus, konduktor, pszichológus, játék- és TSMT terapeuta, mozgásfejlesztő 

szakember, neuroFeedback és AIT/FST hallástréner) korszerű módszerekkel, magyar nyelven 

(!) tud segíteni a hazai magyar családoknak. “„Örülök annak, hogy az Artis Centrum idén 

júniustól bekerült az államilag támogatott, hazai intézmények rendszerébe. Bár a támogatása 

még nem teljes mértékű, de egyes szolgáltatásai a családok számára már ingyenessé váltak. Ez 

nem csak a Komáromi járásban, hanem az egész Nyitra megyében élő magyar gyerekek és 

szülők számára nagyon fontos” – hangsúlyozta Csenger Tibor, a Magyar Szövetség megyei 

alelnöke. 
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Jövő héten kezdődnek a XII. Őszi Kulturális Napok Párkányban 
2024. október 16. – Ma7.sk 

A Párkány és Vidéke Kulturális Társulás évről évre megszervezi az Őszi Kulturális Napokat, 

melynek során öt hétvégén várják az érdeklődőket az ingyenes koncertekre. Teltházas 

rendezvények igazolják, komoly igény van ilyen élményekre. „Célunk, hogy ritkán látható 

minőséget kínáljunk a közönségnek a koncertek terén. Az idén négy fellépő – a KOR-ZÁR 

Együttes a 35., a Romengo zenekar a 20., a Vujicsics zenekar az 50., a Szlovákiai Magyar 

Pedagógusok Vass Lajos Kórusa 60. jubileumát ünnepli. A Volosi együttes pedig közkívánatra 

érkezik Párkányba immár harmadszor. E különleges produkciók a KULT MINOR és egyéb 

támogatók segítségével ingyen jutnak el a nézőkhöz“ – mondta el portálunknak Himmler 

György szervező. 

 

Radnóti-emlékest a versvándorral Nagykaposon 
2024. október 16. – Felvidék.ma 

A holokauszt és Radnóti Miklós halálának 80., a költő születésének 115. évfordulója alkalmából 

Magyarország Kassai Főkonzulátusának támogatásával Tóth Péter Lóránt Pro Cultura 

Hungarica-díjas és Magyar Ezüst Érdemkereszttel kitüntetett versvándor idén a „Lélek vagyok, 

élni szeretnék!” című összeállításával járja Felvidék városait. Megható előadásával október 15-

én érkezett meg a Nagykapos és Vidéke Társulás szervezésében a nagykaposi Magyar Közösségi 

Házba. Az előadás előtt dr. Hetey Ágota kassai főkonzul mondott köszöntőt. A versvándor 

nagykaposi előadásának fontos üzenete volt a ma is háborúk árnyékában élő, a közönyösséghez 

és az online tér névtelenségéhez hozzászokott mai kor embere számára: a béke tünékeny dolog. 

                   
A vajdasági magyar EP-képviselő - Védeni Szerbia és Magyarország érdekeit 
2024. október 16. – PannonRTV 

Zajlik a munka az Európai Parlamentben. Hogy mit jelent ez Szerbiának, valamint nekünk, 

vajdasági magyaroknak, erről beszélt Vicsek Annamária, a Fidesz-KDNP vajdasági származású 

képviselője a Közügyekben. Előremutatónak tartja, hogy a Nyugat-Balkán támogatása 

növekszik az elmúlt időszakban az Európai Unióban. Szeptember végén például a Külügyi 

Bizottság ülésén az EU 6 milliárd eurót biztosított a Nyugat-Balkán számára. A képviselő a 

magyar EU-elnökségi program prioritásairól is nyilatkozott, illetve azt is elárulta a Közügyek 

nézőinek, hogy miért hogyan kerülnek át egyre gyakrabban a magyarországi politikai pártok 

csörtéi Brüsszelbe. 

 

A következő jogászgeneráció első lépései 
2024. október 16. – Magyarszo.rs, PannonRTV 

Az idén negyedik alkalommal meghirdetett Vajdasági Jogászösztöndíj Program 

kedvezményezettjeivel írták alá Szabadkán a Szekeres László Alapítvány dísztermében alkalmi 
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rendezvény keretében az ösztöndíjszerződést. Beszédet mondott Fremond Árpád, a Magyar 

Nemzeti Tanács (MNT) elnöke és dr. Pásztor Bálint, a Vajdasági Magyar Szövetség (VMSZ) 

elnöke, rendkívüli egyetemi tanár és a jogászösztöndíj program kezdeményezője. A 

jogászösztöndíj program kezdetben Magyarország Igazságügyi Minisztériumának a 

támogatásával valósult meg, majd később a magyar Miniszterelnökség Nemzetpolitikai 

Államtitkárságának jóvoltából a Bethlen Gábor Alapkezelő Zrt. támogatásának köszönhetően. 

A program az MNT ösztöndíjrendszerének az elemét képezi. A 2024/2025-ös tanév 

vonatkozásában a nemzeti tanács idén áprilisban hirdette meg a jogászösztöndíjat, pályázni 

június végéig lehetett. Bebizonyosodott, hogy a jogászösztöndíj program rendkívül sikeres, az 

érdeklődés nem lankadt az évek során, emelte ki az egybegyűltekhez szólva Fremond Árpád. 

 

156 éves a Szabadkai Zeneiskola 
2024. október 16. – PannonRTV 

A Szabadkai Zeneiskola fennállásának 156. évfordulója alkalmából rendezett koncertet szerda 

este. Az esemény alkalmából a Szabadkai Városháza díszterme megtelt a zene iránt érdeklődő 

közönséggel. Nádi Katalin, a zeneiskola tanulója magyarszováti dalcsokorral készült a 

koncertre. Azt mondta, nagyon jól érzi magát a szabadkai intézményben: „Egyáltalán nem 

bántam meg, hogy idejöttem, a tanárok nagyon rendesek, meg jó ott lenni, mert kis közösség, 

nem vagyunk sokan és ezért könnyebben meg tudjuk ismerni egyrészt a többi diákot, másrészt 

meg a tanárokat is.” A Szabadkai Zeneiskolának jelenleg több mint 800 tanulója van. Az 

egyetlen olyan zeneiskola Szerbiában, ahol a tehetséges fiatalok a szerb nyelv mellett 

középfokon magyar nyelven is tanulhatnak. 

 

Tisza-menti magyar hagyományok és drámai művek 
2024. október 16. – PannonRTV 

Kettős könyvbemutatót tartottak a Vajdasági Magyar Művelődési Intézetben, Zentán. Az estet 

Kormányos Katona Gyöngyi, az intézet igazgatója nyitotta meg. Bemutatták a Tisza című 

néprajzi foglalkoztató füzet, melynek szerzői Resócki Vázsonyi Csilla és Raffai Judit. A 

kiadvány színes illusztrációkkal, népdalokkal és mondókákkal igyekszik közelebb vinni a 

legkisebbekhez a Tisza-menti magyar hagyományokat, értékeket. Emellett bemutatták a 

Mesebor című kötetet is, amely Balogh István zentai származású író tollából származik. A 

szerzővel Döme Szabolcs és Beszédes István beszélgettek, valamint közreműködött Kónya 

Sándor versénekes. 

 

Megalakult a Nagybecskereki Egyházmegye Gazdasági Tanácsa 
2024. október 16. – PannonRTV 

Az alakulóülést a Püspökség épületében tartották csütörtökön. 

Msgr. Mirko Štefković, nagybecskereki megyéspüspök elnökölésével megalakult a 

Nagybecskereki Egyházmegye Gazdasági Tanácsa - írja az egyházmegye sajtószolgálata 

közleményében. A Tanács tagjai: msgr. Mellár József, törökbecsei plébános, általános helynök, 
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ft. Bővíz László, nagykikindai plébános, egyházmegyei vagyonkezelő, ft. Csipak Csaba, 

magyarcsernyei plébános, irodaigazgató és ft. Palatinus Alen, verseci plébános. 

 

Fiatalokkal együttműködve a gyermekjogokért 
2024. október 16. – PannonRTV 

A Tartományi Ombudsman Gyermektanácsának képviselői tettek látogatást szerda délután a 

Tartományi Képviselőház épületében. A tanács tagjai a fiatalokat képviselik, céljuk, hogy 

hangsúlyozzák a gyermekek jogait és érdekeit. A látogatás a Vajdasági Képviselőház 

nagytermének megtekintésével kezdődött, ahol a tartományi ombudsman, dr. Dragana Ćorić, 

valamint helyettesei mutatták be a fiataloknak az épületet és a döntéshozatalok folyamatát. 

Maksim Katona: „Sokat jelent számomra, hogy először vagyok itt a képviselőházban, ez egy 

hihetetlen épület, hatalmas és szinte nehéz elhinni, hogy itt születnek meg a hazánkat, az 

államunkat érintő legfontosabb döntések.” A gyerekek később találkozhattak Juhász Bálinttal, 

a Tartományi Képviselőház elnökével. Juhász Bálint hangsúlyozta a fiatalok véleményének 

fontosságát és értékeli a fiatalok részvételét a közéleti diskurzusban. 

 

Szentmisével ünnepelték a szabadkai Avilai Szent Teréz-székesegyház búcsúját 
2024. október 16. – PannonRTV 

Az ünnepi szentmisét magyar és horvát nyelven Stjepan Beretić plébános celebrálta, a 

szabadkai plébánosokkal közösen. Az ünnepi szentmise orgonaszóval és az egyházi méltóságok 

bevonulásával vette kezdetét. Nagy Szent Teréz apáca, misztikus, a római katolikus egyház 

szentje és egyháztanítója volt a 16. században. 1622-ben szentté avatták és 1970-ben VI. Pál 

pápasága idején a katolikus egyház tanítójává nyilvánították. A búcsú alkalmából a hívek szinte 

teljesen megtöltötték a székesegyház padsorait. Pap Zsuzsanna: „Ünnepélyesebb is és fel 

tudjuk egy imában ajánlani a búcsú szentmisét a halottainknak vagy bárkinek akiért 

imádkozunk ezen a napon. ” Sebestyén Teréz, hitoktató már több mint tíz éve tanít és 

foglalkozik fiatalokkal. Az ilyen események számára mindig pozitív találkozások, sok 

tapasztalatot szerezhet, melyek elmondása szerint nagyon építő jellegűek, mivel munkássága 

során a gyerekeknek is át tudja adni az így szerzett élményeket. 

                         
A toborzók bosszújáról beszél a besorozott ungvári ügyvéd 
2024. október 16. – KISZo.net 

Napok óta fogva tartják az ungvári toborzóközpontban Olekszandr Pereszoljak ügyvédet. Erről 

maga az érintett tett közé bejegyzést. Leírása szerint a toborzók előzetesen követhették, mielőtt 

rajtaütöttek és bevitték a hadkiegészítőbe, ahol nem hajlandóak tudomást venni az őt megillető 

felmentésről és valós egészségi állapotáról. Az ungvári jogászt hivatalosan besorozták és 

hamarosan kiképzőtáborba vezénylik. Szerinte mindez bosszúból történik vele, azért, mert 

munkája során felvállalta olyan panaszosok ügyét, akik az erőszakos toborzás miatt a 
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hadkiegészítő ellen indítottak pert. Az ungvári ügyvéddel szembeni hatósági fellépést egyelőre 

a hadkiegészítő részéről még nem kommentálták. 

 

Kiberbiztonság a határokon átnyúló együttműködésben 
2024. október 16. – karpataljalap.net 

Több ukrajnai és külföldi felsőoktatási intézménnyel együttműködve szervezett nemzetközi 

tudományos konferenciát a II. Rákóczi Ferenc Kárpátaljai Magyar Főiskola október 15–16-án. 

A Kiberbiztonság a határokon átnyúló együttműködésben című rendezvény célja a 

kiberbiztonság jelenlegi kihívásainak megvitatása nemzetközi együttműködés által, kutatók és 

gyakorlati szakértők közötti tapasztalatcsere, valamint javaslatok megfogalmazása a globális 

kiberbiztonság fejlesztésére. Az esemény három nyelven: ukránul, magyarul és angolul zajlott. 

A rendezvény kezdetén Orosz Ildikó, a Rákóczi-főiskola elnöke köszöntötte a hibrid formában 

megvalósuló konferencia résztvevőit. Kifejtette: „Nagy öröm számomra, hogy a Történelem- és 

Társadalomtudományi Tanszék nemzetközi konferenciát szervez ilyen aktuális témában.” 

Csernicskó István, a főiskola rektora szintén üdvözölte a konferencia előadóit és a megjelent 

érdeklődőket. 

 

Az ungvári repülőtér újraindításának kérdése egyelőre függőben van – Mikita 
2024. október 16. – Karpat.in.ua 

Az ungvári repülőtér működése újraindításának kérdése jelenleg függőben van, a létesítmény 

a Belügyminisztérium hatáskörébe került – jelentette ki szerdán Viktor Mikita, az Elnöki 

Hivatal vezetőjének regionális politikáért felelős helyettese a Lvij Bereh hírportálnak adott 

interjújában, számolt be az rbc.ua hírportál. A jelentés szerint Mikita elmondta: „Ez a kérdés 

továbbra is függőben van. A repülőteret átadták a Belügyminisztériumnak. Azt tervezik, hogy 

itt egy európai csomópontot hoznak létre a polgári védelem légi támogatására.” Szerinte az 

ungvári repülőtér nem szabályozott charterjáratokat tud fogadni. A repülőtér Kijevtől és más 

régióktól való távolsága azonban bizonyos logisztikai nehézségeket okoz – tette hozzá. 

 

Több mint 200 hamis „diákot” lepleztek le Kárpátalján 
2024. október 16. – Karpat.in.ua 

Kárpátalján újabb katonai szolgálat alól való kibúvást lepleztek le, ezúttal egy egyetemen. A 

hatóságok értesítették az ellene indult eljárásról az intézmény vezetőjét és egy toborzóközponti 

dolgozót. Az információk szerint az eset egy magánegyetemen történt, ahol elintézték, hogy a 

diákok halasztást kapjanak a katonai szolgálat alól arra az időszakra, amíg egy külföldi 

egyetemen folytatják tanulmányaikat. A „szolgáltatás” ára körülbelül 1500 euró volt fejenként, 

s több mint 200 személy vette igénybe. A hatóságok a házkutatás során 4,5 millió hrivnyát, 

több mint 47 ezer dollárt, 46 ezer eurót és további 440 ezer hrivnyát foglaltak le. 
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https://economic.karpat.in.ua/?p=53837&lang=hu
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Kölcsönös szlovén–magyar áldozatsegítés 
2024. október 16. – Népújság 

Az áldozatsegítés hatékonyabb megvalósítása érdekében Lendván a Városházán ünnepélyes 

keretek között együttműködési megállapodást kötött Lendva Község és Magyarország 

Igazságügyi Minisztériuma. Az első ilyen jellegű nemzetközi megállapodást Magyar János 

polgármester és Répássy Róbert igazságügyi miniszterhelyettes írt alá október 9-én. Az 

eseményen a minisztériumot az áldozatsegítési feladatokkal megbízott vezetők, valamint 

Drávecz Balázs, a Zalaegerszegi Áldozatsegítő Központ koordinátora képviselte, míg Lendva 

részéről a helyi rendőrállomás, a Szociális Ügyintéző Központ, a Vöröskereszt helyi szervezete 

és Lendva Község Hivatalának képviselői voltak jelen. A megállapodás értelmében ha szlovén 

állampolgárok Magyarországon bűncselekmény, szabálysértés áldozatai lesznek, a magyar 

áldozatsegítő központokban, így a Zalaegerszegi Áldozatsegítő Központban is kérhetnek 

segítséget, illetve fordított esetben a magyar állampolgárok a lendvai szerveknél. 

 

Javában zajlik a melléképület felújítása 
2024. október 16. – Népújság 

Október 9-én tartotta 6. rendkívüli ülését a Sal Községi Magyar Nemzeti Önkormányzati 

Közösség a Domonkosfai Porta közösségi helyiségében. A testület teljes létszámban volt jelen, 

és két fontos napirendi pontot vitattak meg: a Porta melléképületének felújítását, valamint a 

felsőfokú tanulmányi támogatás módosítása. A tanács elnöke, Orban Dušan mindjárt a 

legfontosabb napirendi ponttal nyitotta meg az ülést, a Domonkosfai Porta melléképületének 

éppen zajló felújítási munkálatairól számolt be a testületnek. A projekt összesen 122 ezer eurós 

költséggel valósul meg, amelyhez a sali magyar önkormányzat 90 ezer euró támogatást nyert 

az MMÖNK gazdasági alapjából. Az önkormányzat saját költségvetéséből további 32 ezer 

euróval járul hozzá a beruházáshoz. 

 

Megoldást keresnek a Mintagazdaság életben tartására   
2024. október 16. – Népújság 

Ahogy erről már több ízben beszámoltunk, az MMÖNK egyik legnagyobb projektje, a 

Muravidéki Mintagazdaság létrehozásának és finanszírozásának projektje komoly veszélybe 

került. A nemrég ülésező kisebbségi vegyes bizottság tárcaközi egyeztetést kezdeményezett az 

ügy megoldása érdekében, és ez lapzártánk után, a hét második felében minden bizonnyal meg 

is történt.   A Muravidéki Mintagazdaság kérdésköre többek között megjelent a Szlovén-magyar 

Kisebbségi Vegyes Bizottság nemrég megtartott ülésén is, ott úgy határoztak, a külhoni 

szlovénokért felelős minisztérium koordinálásával összeülnek a projekt releváns résztvevői és 

megoldást próbálnak keresni. Információink szerint a megoldást kereső első lépéseként a 

minisztérium helyiségeiben október 16-ára összehívták az egyeztetést, az ezt összehívó tárca 

mellett az MMÖNK, az agrárminisztérium és a Nemzetiségi Hivatal képviselőivel. 
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https://nepujsag.net/muravidek/16893-k%C3%B6lcs%C3%B6n%C3%B6s-szlov%C3%A9n%E2%80%93magyar-%C3%A1ldozatseg%C3%ADt%C3%A9s.html
https://nepujsag.net/nemzetiseg/16892-jav%C3%A1ban-zajlik-a-mell%C3%A9k%C3%A9p%C3%BClet-fel%C3%BAj%C3%ADt%C3%A1sa.html
https://nepujsag.net/nemzetiseg/16895-megold%C3%A1st-keresnek-a-mintagazdas%C3%A1g-%C3%A9letben-tart%C3%A1s%C3%A1ra-%20.html
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Új Petőfi-ösztöndíjas a Muravidéken 
2024. október 16. – Népújsag 

A Kárpát-medencei szórványmagyarságot támogató Petőfi Sándor Program 2023–2024-es 

külföldi programszakasza  keretében idén 35-en utaztak a Kárpát-medence szórványmagyar 

vidékeire (Románia, Szlovákia, Szerbia, Horvátország és Szlovénia területére). A 

Nemzetpolitikai Államtitkárság 2015-ben indított programjának célja a szórványterületeken 

fogyásban lévő magyarság identitásának megerősítése, a már meglévő kinti közösség segítése, 

valamint az anyaországi, valamint határon túli magyarság kapcsolatának az erősítése. 

Szlovéniában is folytatódik a program, szeptembertől a szombathelyi származású Mandácskó 

Eszter lesz a Petőfi Sándor Program ösztöndíjasa a Muravidéki Magyar Önkormányzati 

Nemzeti Közösségnél (MMÖNK). Eszter fő profiljai a rendezvényszervezés, a 

közösségszervezés, valamint a magyar nyelv, ének és néptánc oktatása. Az ösztöndíjas szintén 

a Petőfi Sándor program keretében 2015 és 2016 között a horvátországi Vukováron és a 

környező településeken tevékenykedett, ahol a külhoni magyar közösségek életének 

megismerése mély hatást gyakorolt rá.  

 

Faragó Márton, Lendva első képzett festője 
2024. október 16. – Népújság 

Faragó Márton, az első diplomás lendvai származású festő életét és munkásságát bemutató 

kiállítás nyílt október 10-én az Európai Zsidó Kultúra Napjai jegyében a Muraszombati Területi 

és Tanulmányi Könyvtárban. Faragó Márton Freyer Mór néven látta meg a napvilágot az 

Osztrák–Magyar Monarchiában 1880-ban az akkori Alsólendván Freyer Fülöp lendvai zsidó 

kereskedő nyolcadik, legkisebb gyermekeként. Marci, hiszen így szólították, tehetsége már 

gyermekként megmutatkozott, ezért Budapestre adták az Országos Magyar Királyi 

Iparművészeti Tanodába, ahol 1900-ban végzett díszítő festés szakirányon. 

 

Elektronikus sajtó 

 
Határok nélkül 

2024. október 16. – Kossuth Rádió 

 

A Földön megtermelt élelmiszer 32%-a kerül a kukába vagy más módon vész kárba, miközben 

világszerte mintegy 733 millió ember éhezik – az ENSZ Élelemzésügyi és Mezőgazdasági 

Szervezete, a FAO jelentése szerint.  

Az élelem a legalapvetőbb emberi szükséglet közvetlenül a levegő és a víz után. Mégis, a világon 

nem mindenki jut az egészséges élethez szükséges táplálékhoz, pedig a világ élelmiszertermelői 

már most is elegendő mennyiséget állítanak elő. Az élelemhez való jog – ez áll az idei élelmezési 
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https://nepujsag.net/nemzetiseg/16896-%C3%BAj-pet%C5%91fi-%C3%B6szt%C3%B6nd%C3%ADjas-a-muravid%C3%A9ken.html
https://nepujsag.net/kultura/16899-farag%C3%B3-m%C3%A1rton,-lendva-els%C5%91-k%C3%A9pzett-fest%C5%91je.html
https://mediaklikk.hu/musor/hataroknelkul/
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világnap fókuszában – túlmutat a túlélést biztosító kalóriákon: magában foglalja az egészséges 

és sokszínű étrendet és a fejlődés lehetőségét. Az Élelmezési világnap - világszerte több mint 

150 országon átívelő összefogás, magyar kezdeményezésre született 1979-ben. Ma, - ahogy 

vasárnap óta minden nap élelmet gyűjtenek Székelyudvarhely nagy élelmiszerüzletei előtt. A 

helyi Rotary Club és a Vöröskereszt önkéntesei már nem először szervezett gyűjtést. A 

rászoruló nagycsaládoson kapják meg az adományokat.  

 

Az RMDSZ Kolozs megyei szervezete két képviselői és egy szenátori mandátum elnyerésében 

bízik a romániai parlamenti választásokon december 1-én. A jelöltek ma délben nyújtották be 

a parlamenti listát a megyei választási irodához. Ez után a sajtótájékoztatón Csoma Botond 

képviselő úgy vélekedett, hogy jó csapattal vágnak neki a parlamenti választásoknak, ami 

reményre ad okot, hiszen lehet esélyük elnyerni két képviselői és egy szenátori mandátumot. 

Csoma Botondot, majd Tasnádi István Szilárdot, az RMDSZ Kolozs megyei szervezete 

szenátor-jelöltjét, valamit Szilágyi Dóra Emesét, a megyei szervezet képviselő-jelöltjét halljuk.  

 

Temes megyének 8 éve nem sikerült bejuttatnia magyar képviselőt a bukaresti parlamentbe, 

december elsején viszont van esély a sikerre. Ehhez meg kell ismételni vagy kicsit túlszárnyalni 

a június 9-i helyhatósági választáson elért szavazatszámot. Az RMDSZ Temes megyei 

szervezetének elnöke, Molnár András szerint a szervezet az elmúlt években kialakított 

kapcsolati hálóra támaszkodik. 

 

Egy román civil szervezet feljelentése nyomán Maros megye prefektusa szeptember közepén 

írásban szólította fel Makfalva polgármesterét, hogy mielőbb távolítsa el a székely zászlót, a 

település központi parkjából.  A községvezető válaszában csatolta Kincses Előd jogi 

véleményezését, mely szerint nem törvénysértő a székely zászló köztéren való kitűzése. A jogi 

érvek dacára a prefektus pert indított.  

 

Hátrányból előny! Ez idei, sorrendben már a hetedik Vállalkozói Expo jelmondata. A 

vállalkozók mindennapjainak része a siker, ugyanakkor a mélyrepülés is – egyszer fenn, 

egyszer lenn a piac nyújtotta lehetőségek és nehézségek függvényében. De hogyan lehet 

hátrányból előnyt kovácsolni, újra felemelkedni? A Dunaszerdahelyen, október 18-án sorra 

kerülő szakmai fórum szervezője a Szlovákiai Magyar Vállalkozók Szövetsége. Az etnikai 

kapcsolati tőke földrajza: ukrajnai vállalkozók a transznacionalitás útja – ez Kovály Katalin, a 

beregszászi főiskola adjunktusa most megjelent könyvének címe.  A szerző 15 éves kutatói 

munkájának összegzésében külön elemzi az elmúlt másfél évtized kihívásainak vállalkozókra 

mért hatásait, illetve milyen hasznot jelenthet, ha egy vállalkozó magyar nemzetiségű.  
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Október 14-én indult a VI. Erdélyi Könyvfaló Olvasójáték Kolozsváron. A kezdeményezés egész 

Erdélyben népszerű lett, idén már több mint 900 jelentkezőt fogadnak majd a kincses 

városban. A szervezők célja, hogy a kortárs irodalmat becsempésszék az iskolákba és a szívekbe 

egyaránt. Az Olvasójátékról a főszervező, Harbula Hajnalka beszélt. 


